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1.  Otvorenie – Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia 

14. zasadnutie Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno otvoril a viedol 
predseda združenia Mgr. Béla Keszegh. 
 
Béla Keszegh – vítam vás na 14. zasadnutí Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí 
okresu Komárno, o chvíľu sa k nám pridá aj delegátka zo ZMOS-u, podpredsedníčka ZMOS-u, 
pani Božena Kováčová.  Poprosím zástupcov tých obcí, o ktorých vstupe budeme len dnes 
rozhodovať, a to v poslednom bode dnešného rokovania, aby na dnešnom zasadnutí ešte 
nehlasovali. Ako sme uviedli v pozvánke, prvá časť zasadnutia bude pracovná, materiál ste 
dostali aj v printovej forme, následne bude prezentácia, je tu s nami aj pani docentka 
Fáziková, a spolu s kolegom, s pánom Varechom nám predstavia náš nový regionálny PHSR 
a poslednej časti privítame našich hostí, ktorí prídu o jedenástej – poslanci Nitrianskeho 
samosprávneho kraja a príde aj pán predseda Branislav Becík, podpredseda NSK pán Csenger, 
a prídu medzi nás aj pani poslankyňa NR SR pani Zuzana Matejičková a pán poslanec Erika 
Vlček.  
 
Súčasne konštatujem, že valné zhromaždenie je uznášaniaschopné, nakoľko je prítomná 
nadpolovičná väčšina všetkých členov združenia (prezenčná listina tvorí prílohu zápisnice).  
 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí:  

- Dezider Pataki, starosta obce Kameničná,  
- Mgr. Peter Závodský, primátor mesta Hurbanovo.  

 
Hlasovanie č. 1 k návrhu overovateľov  
Prítomní členovia jednohlasne schválili návrhy na overovateľov.  
(Uznesenie č. 27/2024) 
 
 
K návrhu programu valného zhromaždenia:  

K návrhu programu zasadnutia neboli vznesené žiadne pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
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Hlasovanie č. 2 k návrhu programu zasadnutia   
Prítomní členovia jednohlasne schválili návrh programu zasadnutia.  
(Uznesenie č. 28/2024) 
 
 
Schválený program zasadnutia:  
 
10:30 – 11:00 – pracovná časť 

1. Otvorenie  

2. Kontrola plnenia uznesení 

3. Informatívna správa o činnosti združenia 

4. Správa o hospodárení združenia za rok 2023 a schválenie výšky členského príspevku na 

rok 2024 

5. Návrh na schválenie finančných prostriedkov na vypracovanie Integrovanej územnej 

stratégie Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno 

6. 36. snem Združenia miest a obcí Slovenska – delegovanie členov  

7. Vstup nových členov do Združenia miest a obcí okresu Komárno 

11:00 – 11:30 - Prezentácia PHSR – doc. Ing.  Mária Fáziková, CSc., Ing. Lukáš Varecha 

11:30 – 12:00 - Príspevky hostí         

12:00 – pohostenie v malej sále Dôstojníckeho pavilónu  

 
2. Kontrola plnenia uznesení  
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
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Hlasovanie č. 3 k návrhu informatívnej správe o plnení uznesení 
Prítomní členovia jednohlasne berú na vedomie informatívnu správu o plnení uznesení 
Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno ku dňu 31. 01. 2024. 
(Uznesenie č. 29/2024) 
 
3. Informatívny materiál o činnosti združenia  
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
 
Hlasovanie č. 4 k informatívnej správe o činnosti združenia 
Prítomní členovia jednohlasne berú na vedomie informatívnu správu i činnosti Združenia 
miest a obcí okresu Komárno.  
(Uznesenie č. 30/2023) 
 
 
4. Správa o hospodárení združenia za rok 2023 a schválenie výšky členského príspevku na rok 
2024 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
 
Hlasovanie č. 5 k správe o hospodárení združenia za rok 2023 a k návrhu rozpočtu združenia na 
na rok 2024 
Prítomní členovia jednohlasne schvaľujú hospodárenie združenia za rok 2023 a návrh 
rozpočtu na rok 2024 
(Uznesenie č. 31/2024) 
 
Hlasovanie č. 6 k schváleniu výšky členského príspevku na rok 2024 
Prítomní členovia jednohlasne schvaľujú výšku členského príspevku na rok 2024 
(Uznesenie č. 32/2024) 
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5. Návrh na schválenie finančných prostriedkov na vypracovanie Integrovanej územnej stratégie 
Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
 
Béla Keszegh – schválili by sme 4000 eur na vypracovanie toho ďalšieho dokumentu  - 
Integrovaná územná stratégia Strategicko-plánovacieho regiónu Komárno, ktorý je šitý na 
Operačný program EŠIF a Program Slovensko, ktorý by vypracovala pani doc. Fáziková.  
 
K predloženému materiálu nemal nikto pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.  
 
Hlasovanie č. 7 k návrhu na schválenie finančných prostriedkov vo výške 4000 eur na 
vyhotovenie dokumentu Integrovaná územná stratégia Strategicko – plánovacieho regiónu 
Komárno  
Prítomní členovia jednohlasne schvaľujú finančné prostriedky vo výške 4000 eur na 
vyhotovenie dokumentu Integrovaná územná stratégia Strategicko – plánovacieho regiónu 
Komárno  
(Uznesenie č. 33/2024) 
 
6. 36. snem Združenia miest a obcí Slovenska – delegovanie členov 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
Delegačný kľúč je stanovený v pomere: 1:3 čiže v prípade Združenia miest a obcí okresu 

Komárno môžeme delegovať 10 členov vrátane člena Rady združenia ZMOS, ktorým je 

primátor mesta Nesvady Zoltán Molnár.  Vložené vo výške 150 eur hradí Združenie miest 

a obcí okresu Komárno.  

Záujem o účasť na sneme ZMOS prejavili:  
Ing. František Bachorec, starosta obce Bajč, 
Peter Tóth, starosta obce Brestovec, 
Ing. Miloš Vicena, starosta obce Dulovce, 
Juraj Kürthy, starosta obce Holiare, 
Ing. Fratnišek Tyukos, starosta obce Imeľ, 
Ing. István Domin, starosta obce Iža, 
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Norbert Zsitva, starosta obce Pribeta,  
Ing František Mayer, starosta obce Sokolce.  
 
Hlasovanie č. 8 k návrhu na chválenie účasti delegátov združenia, vrátane člena Rady ZMOS, 
primátora mesta Nesvady Zoltána Molnára, na 36. sneme Združenia miest a obcí Slovenska -  
prítomní členovia jednohlasne schvaľujú účasť navrhovaných delegátov združenia na 36. 
sneme ZMOS.  
(Uznesenie č. 34/2024) 
 
8. Vstup nových členov do Združenia miest a obcí okresu Komárno 
Predkladateľ: Mgr. Béla Keszegh, predseda združenia  
(predložený materiál tvorí prílohu zápisnice) 
 
K predloženému materiálu neboli vznesené žiadne pripomienky ani pozmeňujúce návrhy.   
 
Hlasovanie č. 9 k návrhu na schválenie členstva obce Tôň, obce Bátorove Kosihy, obce Zlatná na 
Ostrove, obce Chotín, obce Virt a obce Šrobárová v Združení miest a obcí okresu Komárno -  
prítomní členovia jednohlasne schvaľujú členstvo uvedených obcí v Združení miest a obcí 
okresu Komárno.  
(Uznesenie č. 35/2024) 
 
Béla Keszegh - ďakujem veľmi pekne, sme radi, že ste sa rozhodli vstúpiť do združenia, verím, 
že nás čaká úspešná spolupráca. Ďakujem veľmi pekne, týmto by som ukončili pracovnú časť 
dnešného zasadnutia. Teraz nasleduje 10-minútová prestávka. Po prestávke bude prezentácia 
PHRaSR okresu Komárno, na ktorú sme pozvali aj predsedu NSK pána Becíka, aj podpredsedu 
NSK pána Csengera a poslancov Nitrianskeho samosprávneho kraja.  
 
Prestávka – 10 minút.  
 
Béla Keszegh – srdečne vítam našich hostí predsedu, poslankyňu a poslanca  NR SR pani 
Zuzanu Matejičkovú a Erika Vlčeka, predsedu NSK pána Becíka, podpredsedu NSK pána 
Csengera, pani starostku Boženu Kováčovú, podpredsedníčka ZMOS-u a poslancov 
Nitrianskeho samosprávneho kraja. Vítam medzi nami aj prednostu okresného úradu pána 
Tomáša Nagya, riaditeľa úradu práce Viliama Kocsisa. Hneď by som aj odovzdal slovo pani 
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docentke Fázikovej, ktorá nám predstaví tento dokument a následne by dostali priestor aj naši 
hostia.  
 
Pani docentka Mária Fáziková predstavila dokument PHRaSR okresu Komárno.  
(Pozn. tento dokument bol odovzdaný na USB kľúčoch všetkým prítomným členom Združenia 
miest a obcí okresu Komárno a taktiež zverejnený na webovej stránke Združenia miest a obcí 
okresu Komárno – www.zmook.sk ).  
 
Po úvodných slovách uviedla:  SPR Komárno sa v súčasnosti môže charakterizovať ako vidiecky 
región. Je to z hľadiska hustoty obyvateľstva a z hľadiska podielu obyvateľstva žijúceho vo 
vidieckych obciach a z hľadiska veľkosti miest, ktoré sú tu, ale aj z hľadiska štruktúry 
ekonomiky má stále vidiecky charakter aj keď má našliapnuté k priemyselnému charakteru. 
Ale ešte veľa toho treba urobiť, aby sa mohlo povedať, že je to priemyselný región. Prebieha 
tu suburbanizačný proces, čo znamená, že sa mestské obyvateľstvo sťahuje do vidieckych 
obcí, v mestách klesá počet obyvateľov. V okrese celkovo klesá počet obyvateľstva, ale v tých 
dedinách, ktoré sú v blízkosti miest, tak tam ten počet pribúda. Je to ale celoslovenský proces. 
Je to aj v dôsledku demografickej zmeny, obyvateľstvo starne. Charakter ekonomiky je viazaný 
na poľnohospodárstvo, má tu dvojnásobne vyššie zastúpenie ako je to v priemere 
v Nitrianskom kraji a trojnásobne ako je to na Slovensku, čo by nebola chyba, lebo potenciál je 
tu veľký. Chyba je v tom, že poľnohospodárstvo ako celok je na Slovensku vo veľkej kríze. Na 
tom treba popracovať, ale  ak sa nezmení Európska politika, tak to pôjde veľmi ťažko.  A druhý 
problém je, že síce tu je priemysel a odvetvia služieb, ale oni sú kapitálovo málo intenzívne. Sú 
to odvetvia, ktoré prinášajú nízku pridanú hodnotu. To znamená, že zamestnávajú málo 
kvalifikovanú pracovnú silu, tým  pádom sú tu nízke mzdy. Najnižšie priemerné mzdy v 
celom Nitrianskom kraji sú v komárňanskom okrese. Druhý problém je, že to nevytvára 
potenciál pre rozvoj, na tomto treba nejakým spôsobom popracovať, treba posilniť pozadie, 
treba posilniť inovatívne firmy. Sú tu väčšinou stredne veľké firmy alebo malé firmy, ktoré 
nemajú ten rozvojový potenciál. Ekonomický rozvoj tohto regiónu je ťahaný vlastne externými 
faktormi, externými globálnymi trendmi, to znamená, že zahraničným kapitálom. Zahraničný 
kapitál je dobrý, môže priniesť rozvoj do regiónu , ale prinesie len taký rozvoj, aký tu je, to 
znamená, že sa to viaže na lacnú pracovnú silu. Čo sa týka demografickej zmeny, to nie je 
problém len tohto okresu ale celej Európy, a klimatická zmena. Klimatická zmena je na tomto 
území veľmi vážny problém, na ktorý treba s perspektívou hľadieť . Okres je najväčším 
producentom v rámci Nitrianskeho kraja napr. ovocia a zeleniny, má veľmi vysoký podielom 
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vinohradov a má ten potenciál zásobovať ovocím a zeleninou celý kraj. Pokiaľ ide o zeleninu, 
je v Komárňanskom kraji nevyužitý ten potenciál. Tu treba veľa zásahov, aby všetko fungovalo. 
Je nedostatočne využitý potenciál miestnych zdrojov, nedostatočne využitý potenciál 
poľnohospodárstva a aj ľudských zdrojov je nedostatočne využitý, pretože tí ľudia odchádzajú 
za prácou. Nedostatočná dostupnosť sociálnych a zdravotných služieb. Málo efektívny systém 
nakladania s komunálnym odpadom, nedostatočná dopravná obslužnosť, cesty nie sú 
poriadne vybudované, tí veľkí investori sem ani neprídu, keď tu nebude poriadna cesta, 
pretože nemajú sem ako dopraviť tie svoje tovary a zásoby, bez toho ten rozvoj nebude. Sú tu 
územia, kde je už tá spodná voda znečistená. Povrchové vody sú znečistené, tu štyri rieky tečú 
von, každá je v 3. – 4. stupni znečistenia. Okrem toho tie záplavy a tie suchá. Nízka efektivita 
využívania energetických zdrojov. Je tu však veľký potenciál obnoviteľných zdrojov, okrem 
biologického, geotermálna energia a sú tu ďalšie zdroje, ktoré sa málo využívajú. Dohodli sme 
sa na piatich prioritách. Tie priority sú v súlade s PHSR Nitrianskeho kraja a s Operačným 
programom Slovensko. Kľúčovým rozvojovým faktorom je spolupráca na príprave 
strategických dokumentov. Bez toho nebudú také prieniky, ktoré na tom území sú. A to 
územie má veľký potenciál pre rozvoj poľnohospodárskeho a potravinárskeho priemyslu, 
cestového ruchu aj služieb. Niektoré služby sú tu veľmi zastúpené – napr. veľkoobchodné 
služby a dokonca s vysokou pridanou hodnotou predávajú tie výrobky -  sú to distribútori 
nejakých značiek z Maďarska alebo z Česka a tých je tu hodne. To znamená, že tá prihraničná 
poloha a znalosť maďarského jazyka je tu výborná. Vzhľadom na to, že tento dokument musel 
vzniknúť veľmi rýchlo, môžu sa tam vyskytnú drobné chyby,  ešte bude možnosť k tomu poslať 
pripomienky. Ďakujem pekne za pozornosť.   
 
Béla Keszegh – som rád, že tento región konečne má takýto dokument, máme ciele a vieme 
kam sa chceme dopracovať. Teraz by som odovzdal slovo našim hosťom, aby reagovali na to 
čo tu odznelo. Ešte by som pripomenul, ešte predtým, ako sa pán predseda ujme slova, že keď 
tu bol s nami pred rokom, tak sme prijali jedno uznesenie, že ako by sme mohli podporiť našu 
nemocnicu. Tu  by som sa chcel poďakovať, pretože to sa nám podarilo zrealizovať, dokonca 
odvtedy už aj tá stavba bola odovzdaná a naša spolupráca je intenzívnejšia. Chcel by som 
s poďakovať aj poslancom NSK, že schválili tie jednotlivé uznesenia, dokonca aj minulý týždeň 
schválili jedno uznesenie, ktorým podporili komárňanský šport. A mohol by som pokračovať 
5000-eurová finančná podpora, ktorú dostali obce a mestá, pomoc pri zámene pozemkov.  
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Branislav Becík (predseda NSK) – na zasadnutí Rady partnerstva dňa 19. 09. 2023, v rámci 
aktualizovanej verzie Integrovanej územnej stratégie NSK na rok 2021 – 2027, boli  schválené 
na územie SPR Komárno 3 integrované územné investície IÚI v celkovom objeme 9 400 000 
eur. Investície obsahovali 12 projektových zámerov IÚI, ale v mesiaci november 2023 až 
január 2024 došlo k aktualizácii Integrovaných územných investícií, tu musím vyzdvihnúť 
prácu vašu aj prácu pána primátora. V Kooperačnej rade SPR Komárno bolo predložených 18 
Integrovaných územných investícií v celkovom objemne navýšených o 105 403 000 eur. 
Navrhované IÚI obsahuje až 82 zámerov IÚI. Vo väčšej miere sú to presne tie veci, na ktoré 
som aj ja tlačil, aby projekty boli pripravené v takom štádiu, aby sme ich vedel podávať, to 
znamená dostať ich do štádia stavebného povolenia. Musím povedať, že vy ste to, skoro ako 
jediný, pochopili naozaj do detailov a preto aj ten výsledok je taký, aký je a tu si naozaj pán 
primátor dovolím vašu prácu vyzdvihnúť, veľmi si to cením, že takýmto spôsobom ste 
zodpovedne pristupovali k tejto veci. Každá samospráva má svoje špecifické problémy, ktoré 
si vie len ona sama odstrániť, a takýmto spôsobom, keď máme tie informácie, a presne to, čo 
povedala aj pani docentka Fáziková, kedy je veľmi dôležité počúvať vás a mať informácie 
a riadiť ich zdola nahor, tak my sa tým aj riadime a dokonca túto vec  vyzdvihlo Ministerstvo 
regionálneho rozvoja, ocenilo presne to, že my sme išli ako jediný kraj s tým, že sme vytvorili 
asistenčné centrá v každom okresnom meste a týmto máme neskutočné informácie, ktoré 
vieme pretavovať na ministerstvá. Úlohou našich asistenčných centier je rozvíjať naše regióny 
a pomáhajú vám písať projekty. Druhá vec je, čo ministerstvo ocenilo a vyzdvihlo je 
prerozdeľovanie finančných prostriedkov, kedy podstatnú časť týchto prostriedkov aj cez IÚS 
chceme orientovať práve do našich samospráv. V poslednom štádiu nastúpi Nitriansky 
samosprávny kraj, kedy budeme vidieť, že niektoré projekty nevyšli, respektíve zastupiteľstvo 
vám ich neodsúhlasilo, tak vtedy nastúpime my a s týmito našimi projektmi, ktoré sú 
pripravené doplníme, aby sme vyčerpali všetky finančné prostriedky. Ministerstvo 
regionálneho rozvoja sa tiež snaží tlačiť čo najviac finančných prostriedkov do regiónov , 
čakáme už len na to, že kedy nám budú z Ministerstva regionálneho rozvoja priklepnuté, 
spustené výzvy a vieme spoločne rozbehnúť čerpanie finančných prostriedkov do nášho kraja. 
Sme krajina, ktorá je predurčená na vývoz potravín, dnes sme svedkami toho, že krajina je 
závislá na dovoze potravín, toto sa musí zmeniť. Nitriansky samosprávny kraj aj k tomuto 
pristupuje zodpovedne, a ja to aj nahlas hovorím, Nitriansky kraj je obilnicou Slovenska, máme 
tu perfektné podmienky na pestovanie potravín, na dorábanie potravín. Máme tu ľudí, ktorí 
žijú na vidieku, treba im dať len prácu, a preto sme sa rozhodli, aj keď trošku cez problémy, 
ale ja verím, že to do polroka dotiahneme do úspešného konca, že chceme naše stredné školy 
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a takisto aj domovy sociálnych služieb, zhruba 100-110 inštitúcií a organizácií zásobovať 
lokálnymi produktmi od našich lokálnych producentov a výrobcov. Komárno je obzvlášť 
špecifické a má obrovský potenciál. Bolo tu spomínané, že tú máme obrovské prostriedky čo 
sa týka geotermálnych vôd a využívanie geotermálnej energie alebo na rozvoj turizmu. Toto 
bude takisto informácia na ministerstvo životného prostredia alebo na ministerstvo 
regionálneho rozvoja, nielen informácia, skôr tlaky od nás, aby viac finančných prostriedkov 
išlo cez podporu, práve do týchto odvetví, aby sme si tu vytvárali turizmus. Stačí prejsť cez 
Dunaj a vidíte, že Maďarská republika akým úžasným spôsobom dokáže využiť geotermálnu 
vodu pomaly v každej obci. Málo sa spomína o obrovskom potenciáli a to je rieka Dunaj. Mal 
som za ostatný mesiac na návšteve jedného pána, ktorý priniesol úžasný projekt, ale skutočne 
jedna vec je tu niečo vybudovať, ale druhá vec je tá, čo nám chýba a to je prepojenie 
severojužné s nejakou rýchlostnou komunikáciou. A z toho miesta vám musím povedať, že 
zhruba pred dvoma týždňami som sedel s premiérom našej krajiny, kde som aj osobne pozval 
na výjazdové rokovania do nášho kraja, kde mi ale povedal, že bude veľmi rád, ak to nebude 
v Nitre, ale bolo to v niektorom inom meste v rámci Nitrianskeho kraja, to znamená, že keď 
Komárno privinie tento záujem, môžem túto informáciu postúpiť ďalej a týmto spôsobom im 
priblížiť všetky veci, ktoré nás trápia. Najbližšie výjazdové zasadnutie vlády sa bude konať 
v Nitrianskom kraji a môže byť, že v Komárne. Ja pevne verím, že všetky veci, ktoré tu odzneli, 
sa nám podarí spoločnými silami naplniť  – a krok po kroku, tie veci, ktoré sa v minulosti 
neriešili, si budeme postupne odfajkávať a takýmto spôsobom budem skvalitňovať život 
a hlavne ten potenciál, ktorý tu je a prinášať našim obyvateľom, ktorí si to zaslúžia.  
 
Béla Keszegh – ja by som len dodal, že my sme už aj pozvali pána premiéra, sme veľmi radi, že 
aj pán predseda spomenul strategický cieľ ako je severojužný koridor a ešte aj prístav. Teraz 
by som odovzdal slovo pani poslankyni Zuzane Matejičkovej.  
 
Zuzana Matejičková, poslankyňa NRSR -  ja budem teraz informovať z takého národného 
hľadiska čo všetko sa už udialo a čo všetko nás len čaká. Ja by som hlavne opomenula to, že 
naša vláda zrušila vznik národného parku Podunajsko, ktorý by sa nás veľmi blízko dotýkal, 
dotýkal by sa mnohých ovocinárov a pestovateľov koreňovej zeleniny, napr. pri obci Číčov 
alebo aj v susednom okresu v obci Kľúčovec. Taktiež opomeniem ďalšie kroky životného 
prostredia, pretože ja sa tiež, ako predseda samosprávneho kraja, nachádzam vo výbore 
životného prostredia a poľnohospodárstva, keďže aj ja som z tohto regiónu a veľmi ma 
zaujíma, ako budeme napredovať, keďže sme agrárnou krajinou, ako spomenula aj pani 
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docentka, čo musíme opätovne rozvíjať a nebrániť sa tomu. Netreba zabudnúť ani na 
významný sútok riek a takisto sme v Komárne významnou turistickou atrakciou, čo nám do 
budúcna môže doniesť mnoho ďalších investícií. V týchto dňoch som komunikovala 
s ministerkou kultúry, ktorá mi prisľúbila, že v apríli sa posnaží o to, aby pozdvihla opätovne 
veľmi dobre naštartované slovensko-maďarské vzťahy, ktoré sú aj vďaka pánovi primátorovi 
veľmi dobre zastabilizované a práve to nám ponúka rozvoj, pretože tu žijeme spolu tisíc rokov 
a práve na tom tu musíme zakladať naše kultúrno-spoločenské akcie. Ja som síce 
novozvolenou poslankyňou, ale budem sa snažiť vám vychádzať v ústrety, stretávať sa. 
Spomenuli sa tu geotermálne pramene, množstvo kúpalísk, spomenie napríklad Patince alebo 
Nesvady, ktoré to robia veľmi dobre. Sledujme spoločne tie výzvy, ak my budeme o niečom 
vedieť, budeme vám poskytovať informácie, ak vy na niečo prídete, čo nám unikne, veľmi radi 
vám poskytneme súčinnosť. A taktiež ešte opomenie aj triedenie odpadu, pretože je to 
nevyhnutné. Hovorí sa veľmi často o tom, že budeme sa musieť pustiť do týchto spaľovní, ale 
sú to obrovské výzvy, ktorým budeme musieť čeliť. Cestovný ruch bude pre nás určite priorita, 
okrem ovocinárstva alebo pestovanie zeleniny, sú tu niektorí veľmi kvalitní vinári, takže 
možno, že by sme mohli mať aj nejaké výjazdové rokovanie v niektorej inej obci, pán primátor.   
 
Erik Vlček, poslanec NRSR – s niektorými som sa už aj stretol, aby som vedel posúdiť, aké sú 
najväčšie problémy v tomto regióne. Musím povedať, že som veľmi rád, že tu prebieha taká 
plodná diskusia. Za našu stranu je priorita vyrovnávať regionálne rozdiely a podporovať 
regióny. Naša strana vyrokovala veľmi dôležité ministerstvá, ktoré by som ja rád využil a snažil 
sa ísť na to pragmaticky a dotiahnuť sem štátnych zástupcov s ktorými dobre spolupracujeme 
a konkrétne im ukázal, že v tomto regióne sú aké problémy a čo treba riešiť a čo treba 
rozvíjať. Myslím si, že aj pani poslankyňa aj pán predseda Nitrianskeho samosprávneho kraja 
sme tu teraz preto, aby sme tieto problémy riešili.  
 
Tomáš Nagy, prednosta Okresného úradu Komárno – veľmi pekne ďakujem pani docentke, že 
predstavil víziu nášho regiónu čo sa týka stratégie a prípravy projektov na najbližšie obdobie. 
Keďže som chvíľu pracovalo vo verejne správe, bol som riaditeľ COMORRA SERVIS, som rád, že 
vidím, že sa konečne začalo tak pracovať, že to má hlavu aj pätu. Zároveň by som chcel 
povedať, že ako predĺžená ruka, výkonná moc štátu budem súčinný pri všetkých projektoch 
a nebudem klásť žiadne prekážky, čo sa týka mnou riadených odborov. Pani docentka tu 
spomenula cestnú sieť  - tu by som chcel vyzdvihnúť aj pána predsedu Becíka aj jeho 
predchodcu pána Belicu, začali veľmi účinne obnovovať cesty, cestnú sieť v celom kraji. Cesty 
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druhej a tretej triedy sa významne vylepšili. Tu však mám taký dojem, že zlyhal štát a celková 
komunikácia medzi SSC a Regionálkou. Stačí sa pozrieť na cestu prvej triedy v okrese, tak to je 
jedna hotová katastrofa. Minulý rok sa podarilo zrekonštruovať aspoň tú časť od Tône po 
Zlatnú, ale tá najdôležitejšia časť po Komárno, to nie a nehovoriac o Vážskom moste – to bude 
fakt jedna vážna záležitosť.  
 
Zuzana Matejičková, poslankyňa NR SR – ešte by som chcel doplniť zopár informácií, keďže 
som tu uvidela pán riaditeľa KOMVaKu, ešte v minulosti sme sa rozprávali s pánom starostom 
Trávnika o významných investíciách, čo sa týka kanalizačných sietí a vodovodov, takže veľmi 
vítam, pán primátor, že je tu aj pán  riaditeľ KOMVaK-u. Tie kanalizácie musíme budovať a  keď 
sa už bavíme o infraštruktúre, tak ako pán Becík spomenul to severojužné prepojenie, 
samozrejme, dnes sme sa rozprávali s ministrom Rážom, aj bude iniciovať, teraz máme 
v parlamente stavebný zákon, vy viete aké katastrofy by vás čakali, keby od 1. apríla by bol 
účinný stavebný zákon a my to teraz musíme rýchlo naprávať. A keď sa prejde týmito 
zákonmi, budeme hovoriť aj o štátnom fonde rozvoja bývania, aby sa stavali nájomné byty, 
aby sa odkupovali, aj tu v Komárne ste už zato veľa urobili, za čo vám patrí veľká vďaka. A keď 
už hovoríme o infraštruktúre, je tu Vážsky most, ktorý je podopretý a je v katastrofickom 
stave. Ja som sa rozprávala aj so štátnym tajomníkom, pánom Chomom, ktorý je síce zo Žiliny, 
ale má záujem pracovať v prospech celej Slovenskej republiky. Bavili sme sa aj o okružnej 
križovatke smerom na Ižu. Už sú nejaké prípravy urobené, čaká sa na verejné obstarávanie, 
takže vás prosíme ešte o nejaký čas, keď sme už vydržali toľko.  
 
Viliam Kocsis , riaditeľ Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Komárne – v úlohe riaditeľa 
vidím príležitosť posilniť našu spoluprácu v prospech našich občanov. Momentálne prebiehajú 
naše skoršie projekty – funguje naše dlhové poradenstvo, prebieha tiež projekt inovácie 
a pokračujeme v projekte – Spoločne hľadáme prácu. Pripravujeme nový zákon, ktorý je 
zameraný na zjednotenie posudkovej činnosti, táto problematika je momentálne veľmi 
diverzifikovaná – vykonávajú ju úrady práce, sociálna poisťovňa aj mestá a obce. Od 1.1. 2025 
plánujeme, aby nabehla táto novela, možno sa to ale presunie na rok 2026, uvidíme, je to vo 
fáze prípravy. Teraz od 1. 1. sme začali s projektom – Hypotéky, je zameraný na pomoc 
ľuďom, ktorým sa zvýšil úrok na hypotéku za vlaňajší rok, takže im končila fixácia. Už je možné 
podať žiadosti na úrade. Projekty, o ktorých budete informovaní, nabiehajú až v druhom 
kvartáli 2024. Verím, že otvorená komunikácia, spolupráca a inovatívne riešenia, ktoré nám 
načrtli kolegovia nám pomôžu dosiahnuť naše spoločné ciele v budúcnosti.  
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Božena Kováčová , podpredsedníčka ZMOS – k tomu čo spomenul pán riaditeľ úradu práce, na 
opatrovateľskú službu  - výzva platí do 4. marca. Je to pilotný projekt, ktorý trvá dva roky , 
takto by sa mali financovať sociálne veci až do roku 2026, čiže budeme dostávať finančné 
prostriedky na opatrovateľskú službu do našich rozpočtov, budem dostávať iba hodinové 
sadzby 7,99 eur. Budete komunikovať s krajskými úradmi práce, tam budete podávať aj svoje 
výkazy. Ja verím, že štátna správa v tomto prípade bude promtnejšia a vyplácanie nebude tak 
dlho trvať ako doteraz. K tomu čo povedal pán riaditeľa úradu práce k posudkovej činnosti – 
ZMOS dal zásadné stanovisko k tomu, že nesúhlasí s tým, aby posudková činnosť prešla na 
úrad práce. Myslíme si, že je to kompetencia samosprávy. A samosprávy doteraz investovali 
nemalé finančné prostriedky na vyškolenie odborných zamestnancov. Dúfam, že nájdeme 
nejaký kompromis. Veľmi ľahko sa berie kompetencia samosprávam, čím dochádza aj 
k centralizácii moci. Čo nás ešte veľmi trápi je zákon 448 o sociálnej službe. Vy veľmi dobre 
viete, že Nitriansky kraj sa borí so zariadeniami sociálnych služieb. V rámci Slovenska mám  
zriadenia, ktoré sú spravované obcami, samosprávnymi krajmi a neverejnými poskytovateľmi. 
Stalo sa nám za pána ministra Krajniaka, že oklamal ZMOS a my na poslednom rokovaní sme 
boli ešte bývalým predsedom pánom Trégerom na ministerstve práce, kde nám prisľúbil, že 
obciam a mestám zoberie paragraf 75, čiže môžeme rozhodovať o tom, kde si umiestnime 
klienta. Stal sa presný opak, stalo sa, že sa schválil zákon – národná rada proti obciam 
a posilnila neverejných poskytovateľov. Stalo sa to, že obce a mestá musia  prispievať na 
klienta, ktorý je umiestnený v inom zariadení sociálnych služieb – u neverejného 
poskytovateľa. Neplatíte, keď máte klienta vo VUC-kárskom zariadení alebo v obecnom. 
A neverejní poskytovatelia dostávajú toľko isto peňazí na prevádzku ako dostáva obec. Aj 
samosprávne kraje musia prispievať neverejným poskytovateľom. Keď túto službu robí obec 
alebo mesto, tak nedostaneme na to žiadne finančné prostriedky. A stalo sa nám to, že ešte 
v roku 2023 pýtali 100 euro, 130 a niektorí neverejní poskytovatelia sa dostali do takej pozície, 
že už niektorí neverejní poskytovatelia pýtali od samospráv 400 až 750 euro. My, zo zákona, 
im nemáme právo vstúpiť do účtovníctva, oni vám nevedia ani len vykázať, že tie peniaze 
minuli, ale keď sme robili analýzu  na ZMOS-e, ako sa platia finančné poplatky v iných 
zariadeniach, tak z toho nám evidentne vyšlo, že tie VUC-kárske sa pohybujú okolo 400 až 480 
eur, obecné sú vyše 500 euro, ale neverejní poskytovatelia, nájdete málo takých, kde nájdete 
poplatky pod 1000 euro a pritom dostávajú presne taký istý podiel, ako dostávame my.  
Členovia rady požiadali pána štátneho tajomník  Braňa Ondruša, aby tento paragraf bol 
zmenení na ten pôvodný. Mali sme aj rokovania s MIRRI s pánom ministrom ako aj s pánom 
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štátnym tajomníkom ohľadom novely zákona o verejnom obstarávaní. Predložili nám pilotný 
projekt, ako by mal vyzerať zákon, pôjde do normálneho pripomienkové konania, kedy 
konečne boli vypočuté žiadosti obcí, kedy sa navýšili limity z 10-tisíc na 50-tisíc. Všetky tieto 
veci nájdete aj na stránke ZMOS, a tam sú prezentované všetky tie veci, ktoré sme sa dohodli 
s pánom ministrom. Verím, že národná rada tento zákon podporí, lebo to veľmi uľahčí život 
samosprávam. Čo sa týka materských škôl. Boli sme na ministerstve školstva na oficiálnom 
rokovaní s pánom ministrom Druckerom ohľadom financovania materských škôl. Materské 
škôlky sú naša originálna pôsobnosť, s klubmi a centrom voľného času a dávame do toho 
oveľa viac peňazí ako do toho dáva štát. Keď nám sľúbil pán Drucker, že to vyšpekuluje. Treba 
povedať, že veľmi ťažko sa tam lavíruje, pretože vláda nekomunikovala s obcami celý Program 
obnovy a tým pádom bol celý Program obnovy postavený centralisticky mimo nás. Čiže toto 
bola jedna z podmienok z Plánu obnovy  pre školstvo bolo, že materské školy budú 
financované v rámci štátu, čiže financované budú od 1. januára 2026. Vytvoria sa pracovné 
skupiny so ZMOS-om a s ministerstvom školstva sa budú rozoberať jednotlivé veci. Keď to 
prejde, koľko peňazí budem dostávať, a tým pádom, keď nám tieto peniaze zoberú ako to 
bude rozpočtované. Mali sme rokovanie aj ministerstvom financií so zámerom. Dobrý zákon 
má daň z nehnuteľností, kde ministerstvo na všetkých rokovaniach tlačí ZMOS na čele s našim 
predsedom, že na dofinancovanie samospráv potrebujeme 500 miliónov eur. Tvrdia, že keď 
bude prijatá táto novela o dani z nehnuteľností, tak získame tieto finančné prostriedky. Ešte 
som chcela povedať, že boj medzi Úniou a ZMOSom sa skončil, že sa to nejako utriaslo. 
Ďakujem veľmi pekne za slovo.  
 
Béla Keszegh – ďakujem veľmi pekne, pani podpredsedníčke. Spomenuli ste tu mnohé témy, 
na ktoré by sme ale teraz neotvorili diskusiu, ale hneď by som vás všetkých pozval aj na malé 
občerstvenie, kde bude na to priestor prebrať všetky tie záležitosti, lebo to sú naozaj vážne 
veci a náročné témy. Keď dovolíte, toľko by som ešte povedal, že my naozaj nechceme 
bojovať, ZMOS aj Únia miest môže veľmi dobre spolupracovať, myslím si, že to boli skôr 
nejaké osobné spory. Asi každý chápe, že tie väčšie mestá majú iné starosti ako malé obce, ale 
myslím si, že pani starostka tu pripomenula všetky tie vážne veci, ktoré musíme riešiť, aj tých 
neverejných poskytovateľov a keď si pozrieme vekovú štruktúru našich obyvateľov, tak ten 
problém bude len narastať a je to veľmi nekorektné. A som veľmi rád, že aj na ministerstve 
sedia teraz takí ľudia, ktorí poznajú región, nielen hlavné mesto, ja si myslím, že je to kľúčové. 
Poznáme, že v akom stave je náš štátny rozpočet, musíme riešiť veľmi vážne veci. Dostávame 
stále nové a nové povinnosti, ktoré musíme financovať. Vieme aký je obrovský investičný 
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deficit v regióne, toto všetko je potrebné riešiť, ale treba nastaviť nejaký rozumný 
harmonogram a rozumne čerpať finančné prostriedky. Som rád, že aj pán predseda a poslanci 
sú tu, lebo pochopili, že ak budeme spolupracovať, vieme oveľa úspešnejšie a férovo čerpať 
finančné zdroje, ktoré sú k dispozícii. Keď nájdeme tie ciele, ktoré sú uvedené aj v PHSR, 
presne vieme, že čo chceme a ako chceme, kde sú tie nedostatky, a keď nájdeme aj cestu, 
podarí sa nám vyriešiť aj tie ostatné záležitosti.  
 
6. Rôzne a záver 
 
Ďakujem pekne každému za účasť, ďakujem našim hosťom, že prijali pozvanie a nie prvýkrát. 
Som rád, že už aj v národnej rade má náš región poslancov. Pevne verím, že tá spolupráca 
bude takto pokračovať ďalej, postupne budeme môcť odstraňovať nedostatky a ten obrovský 
deficit, ktorý tu máme v regióne. Ešte raz ďakujem a dovoľte mi pozvať vás na občerstvenie do 
susednej miestnosti a naši hostia vám tam radi odpovedia na vaše prípadné otázky.  
 

V Komárne dňa 12. februára 2024 

 

Zapísala: Anna Szabóová 

 

          Mgr. Béla Keszegh, v.r. 
             predseda združenia  
 

 

Overovatelia : 

 Dezider Pataki, v.r.     .................................................. 

 

 Mgr. Peter Závodský, v.r.       ................................................. 



 

 

Z á p i s n i c a 
zo  14. zasadnutia Valného zhromaždenia Združenia miest a obcí okresu Komárno (ZMOOK) 

konaného dňa 12. februára 2024 od 10:30 hod.  
v Dôstojníckom pavilóne v Komárne  
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Prílohy:  

- Pozvánka na zasadnutie Valného zhromaždenia ZMOOK konaného dňa  
12. februára 2024 

- Prezenčná listina  
- Uznesenia zo zasadnutia 

- Materiály z rokovania  
- Zápisnica zo zasadnutia Kontrolnej komisie ZMOOK, konaného dňa 1. februára 2024  


